
Kandidáti do senátu za volební obvod biologie

RNDr. Milan Baláž, Ph.D., Ústav experimentální biologie

Ucházím se o Váš hlas ve volbách do AS PřF MU. Ucházím se o něj přesto, že jsem během 
svého předchozího tříletého působení v tomto samosprávném fakultním orgánu poznal, že být 
senátorem znamená především mít ke svým jiným povinnostem moře práce navíc. Ucházím 
se o něj proto, že jsem během těch uplynulých tří let poznal, že jednání Senátu, ač často 
dlouhá a vyčerpávající, byla přesto věcná a smysluplná. A tak ačkoli při pětihodinových 
maratónech na stolech obvykle chyběla minerálka, o kávě nemluvě, nebyl nikdy problém 
udržet si pozornost – projednávaná témata byla jednoduše většinou velmi důležitá (např. 
volba děkana, změna Statutu PřF v souvislosti se změnou vnitřního uspořádání fakulty, změna 
volebního a jednacího řádu AS PřF MU, organizační řády jednotlivých ústavů, každoroční boj 
o rozpočet...).
V minulém funkčním období jsem byl členem ekonomické komise Senátu. Na tuto činnost 
bych velmi rád navázal, neboť porozumět alespoň přiměřeně záležitostem týkajícím se tvorby 
fakultního rozpočtu není snadné a snad o sobě mohu neskromně prohlásit, že se mi to po 
tříletém úsilí podařilo. Velmi rád bych přispěl k tomu, aby pravidla, uplatňovaná při tvorbě 
rozpočtu, byla vyvážená a spravedlivá vůči všem dílčím subjektům na fakultě a zejména aby 
nabyla dlouhodobé platnosti – jinými slovy, aby ředitelé ústavů i vedoucí menších jednotek 
(bývalých kateder) byli schopni si dělat ekonomické simulace, kde by modelovali např. 
změny objemu výuky, zavedení nového oboru či se změny objemu dotačních, účelově 
vázaných (grantových) finančních prostředků.
Jsem samozřejmě připraven se aktivně podílet na případných změnách platných fakultních 
legislativních norem, doufám nicméně, že k situaci „legislativní smršti“ (promiňte mi ten 
politicky zkorumpovaný termín) obdobné té, jakou zažil právě končící senát, v následném 
období nedojde.

Prohlášení:
V souladu s požadavky volebního a jednacího řádu AS PřF prohlašuji, že jsem členem obce 
akademických  pracovníků  PřF  MU,  nejsem  členem  akademické  obce  jiné  fakulty  nebo 
vysoké  školy,  nejsem  členem  statutárních  orgánů  právnických  osob,  nerealizuji  vlastní 
podnikatelskou činnost a v pracovním poměru jsem pouze k Masarykově univerzitě.

RNDr. Miroslav Králík, Ph.D.  – Ústav antropologie

Vážení kolegové – milí voliči,
v současné době naše fakulta prochází obdobím změn, souvisejícím s přechodem na systém 
ústavů  a  s výstavbou  univerzitního  kampusu  v Bohunicích.  Tyto  změny  budou  dále 
pokračovat i v nadcházejícím volebním období a budou následovat další (např. státní reforma 
financování výzkumu). Ve své činnosti v Akademickém senátu Přírodovědecké fakulty chci 
zastávat následující stanoviska:

• Chci  podporovat  společnou součinnost  pracovišť  při  stěhování  a  efektivitu  využití 
nových prostor kampusu ve výzkumu i výuce.

• Při  současných  počtech  studentů  by  technické  (IS  MU,  výpočetní  technika,  sítě) 
prostředky a administrativní zázemí fakulty měly akademickým pracovníkům výrazně 
usnadňovat výuku a vedení studentů a nikoliv komplikovat agendu a přidávat práci.

• Decentralizace ve smyslu přechodu pravomocí na úroveň ústavů podle mého názoru 
zvyšuje nezávislost a využití tvůrčích možností akademických pracovníků i flexibilitu 
při  rozhodování  vedoucích.  Na úrovni  fakultní  a vyšší  by však měla být  zajištěna 



agenda „velkých“ výzkumných a výukových projektů (např. operačních programů EU 
„Vzdělání  pro  konkurenceschopnost“),  které  přesahují  možnosti  jednotlivých 
pracovišť. Ve stejném smyslu by se struktura managementu i vnitřní předpisy fakulty 
měly  zaměřit  na  lepší  využití  intelektuálního  potenciálu  zaměstnanců  v  tržní 
ekonomice.

• Při  tvorbě  a  inovaci  studijních  programů  vidím  perspektivu  v  nových  studijních 
směrech, které mají přírodovědecký základ a současně odráží aktuální trendy dnešní 
společnosti informací, služeb, pokročilých technologií a volného času. Na kvalitě a 
aktuálnosti nabídky oborů závisí zájem studentů.

• Student si může svobodně vybírat studijní program a obor, nemůže však rozhodovat o 
tom, co bude jeho obsahem a jaký je dostatečný rozsah jeho vzdělání v rámci oboru, 
který studuje. To náleží plně do kompetence garantů studijních programů a oborů. To 
ovšem nijak nebrání komercializaci jednotlivých kurzů nebo bloků kurzů, naopak.

• Nadaní, pracovití a invenční studenti (naši budoucí kolegové) by neměli doplácet na 
celospolečenské milieu „snižující  se  laťky“.  V tomto smyslu by se  měly rozvíjet  i 
stipendijní programy fakulty.

• Mám v úmyslu  se  zasadit  o  zvýšení  dostupnosti  nových  informačních  zdrojů  pro 
akademické pracovníky i studenty (online časopisy, knihy, databáze, multilicence) a 
rovnoměrnější  zastoupení  jednotlivých  přírodovědných  oborů  ve  struktuře  těchto 
zdrojů. 

Doufám, že Vás tento program osloví a dostanu Vaši důvěru v nadcházejících volbách. Pokud 
se tak stane, budu se snažit, abych svým působením přispěl k posílení pozice naší fakulty 
v rámci univerzity a jejímu celkovému rozvoji.

Prohlášení:
Prohlašuji, že nejsem příslušníkem akademické obce jiné fakulty nebo vysoké školy, nejsem 
členem  ve  statutárních  orgánech  právnických  osob,  nevyvíjím  podnikatelskou  činnost  a 
nemám pracovní poměr k jinému zaměstnavateli než k Přírodovědecké fakultě MU. 

RNDr. Pavel Lízal, Ph.D. – Ústav experimentální biologie

Na Přírodovědecké fakultě MU působím jako zaměstnanec desátým rokem. Práce s kolegy i 
studenty mě vždy bavila a vždy jsem podporoval další rozvoj fakulty a naopak bojoval proti 
všemu, co by její kvalitu mohlo snižovat. Nyní bych chtěl tyto své názory a aktivity uplatnit 
více, z pozice člena Akademického senátu PřF MU, a proto jsem se rozhodl do senátu 
kandidovat.

V     případě zvolení bych chtěl jako senátor zastávat následující postoje:  
- podporovat a prosazovat návrhy na zvýšení kreditu akademických pracovníků 
- upozorňovat na současné problémy nedůstojných podmínek na práci a výuku na 

většině biologických pracovišť a snažit se hledat způsoby na jejich alespoň 
částečné zlepšení 

- zdůrazňovat nepostradatelnou úlohu výuky v rámci fakulty jako vzdělávací 
instituce a prosazovat kroky, aby její kvalita narůstala

- podporovat návrhy, které povedou k rozvoji fakulty a jejího postavení jako jedné 
z nejlepších fakult MU

- ale hlavně naslouchat a v senátu svým jedním hlasem konat podle většinového 
názoru svých voličů



Prohlášení:
V souladu s Volebním a jednacím řádem akademického senátu fakulty prohlašuji, že nejsem 
členem jiné akademické obce než akademické obce PřF MU, nejsem členem statutárních 
orgánů, nepodnikám a nemám pracovní poměr k jinému zaměstnavateli než je PřF MU.

Doc. RNDr. Renata Veselská, Ph.D.  – Ústav experimentální biologie

V případě zvolení do Akademického senátu Přírodovědecké fakulty MU budu usilovat o to, 
aby se věci měnily k lepšímu a aby změn opačným směrem bylo co nejméně. 

Prohlášení:
• Nejsem členem akademické obce jiné fakulty ani jiné vysoké školy; studium na Union 

Graguate College / Mount Sinai School of Medicine (NY, USA) bude ukončeno v červnu 
2008. 

• Nejsem členem statutárních orgánů právnických osob a nevlastním žádnou podnikatelskou 
živnost. 
• Kromě pracovního poměru na MU jsem zaměstnancem Fakultní nemocnice Brno (Klinika 
dětské onkologie). 


